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Protokół Nr VIII/30/2021 

z XXX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 29 czerwca 2021 r. 

 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek obrad, zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić zmiany, w związku z tym, 

że radni nie zaproponowali zmian poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Rakszawa 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą „Publiczny 

Żłobek w Rakszawie” 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka w Rakszawie poprzez 

utworzenie dodatkowej lokalizacji szkoły 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Rakszawa na lata 2021-2024” 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza 

wyborczego 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Rakszawa 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych do gminnego zasobu nieruchomości 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 czerwca 2021 r. do 31 lipca 

2021 r. z terenu Gminy Rakszawa 

16. Podjęcie uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków i przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Państwowemu Gospodarstwu Wodnemu Wody Polskie – Zarządowi Zlewni w Krośnie 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2021 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2021 - 2031 

22. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2020 rok oraz debata 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2020 rok 

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2020 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa 

26. Wnioski i zapytania radnych 

27. Sprawy różne 

28. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołu z XXIX sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu 

z XXIX sesji Rady Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie między sesjami uczestniczył                                 

w posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy, brał udział w zakończeniu roku szkolnego klas 

VIII w Szkole Podstawowej Nr 1, przygotowywał dzisiejszą sesję, a także był w stałym 

kontakcie z Wójtem i pracownikami Urzędu Gminy. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt 

czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Pan Wójt powiedział, iż działania Wójta są związane głównie z funkcjonowaniem Gminy,           

w ostatnim czasie zajmował się głównie problemem związanym z brakiem wody pitnej, na 

dzień dzisiejszy takiego problemu nie ma, był to problem doraźny związany z ogromną 

nadwyżką poboru wody przez mieszkańców, standardowe zużycie wody przez mieszkańców 

Gminy Rakszawa w okresie letnim waha się między 800, a 900 m3 na dobę, a w najbardziej 

newralgicznym okresie, kiedy brakło wody ten pobór przekroczył 1 600 m3, a na taka sytuację 



3 
 

żadne przedsiębiorstwo w Polsce nie jest przygotowane, taki pobór nie jest możliwy do 

przewidzenia, a zasoby nagle dwukrotnie się nie powiększą. Ta sytuacja była spowodowana 

zbyt dużym poborem wody przez mieszkańców, nie do celów spożywczych, a gospodarczych, 

takich jak napełnianie basenów, czy podlewanie grządek. Pan Wójt poinformował, iż od 

początku tej kadencji Gmina wspólnie z Zakładem Komunalnym prowadzi intensywne 

działania związane z pozyskaniem nowych źródeł, w tej chwili budowana jest nowa stacja 

uzdatniania wody, która ma powstać do końca tego roku. Pan Wójt powiedział, iż zwiększone 

zużycie wody przez mieszkańców nie było jednodniowe, lecz trwało kilka dni, wynosiło 1 200, 

1 300 m3 i Zakład Komunalny dał radę taką ilość wody dostarczyć, niemniej jednak poprosił 

mieszkańców o ograniczanie zużycia wody w celach gospodarczych, gdyż żadna instalacja nie 

jest gotowa na dwukrotne zwiększenie wydajności. Pan Wójt powiedział, iż na różnych forach 

poruszany był temat umowy z Van Purem, poinformował zebranych iż ta umowa obowiązuje 

od 2007 roku i od tamtego czasu nie była aneksowana w żadnym zakresie, dodał że jeżeli chodzi 

o pobór to ta spółka nie przekracza zapisanego w umowie poboru zarówno dziennego, jak                       

i tygodniowego. Pan Wójt powiedział, że w najbardziej newralgicznym momencie również dla 

tego zakładu została wstrzymana woda. Pan Wójt powiedział, iż drugim ważnym tematem, 

jakim zajmował się między sesjami jest gospodarka odpadami, gdyż nastąpiło bardzo 

niepokojące zjawisko, tzn. ogromny wzrost odpadów z gospodarstw domowych, na dzień 

dzisiejszy różnica dochodzi nawet do 40% w stosunku do roku poprzedniego, kolejny problem 

związany z gospodarką odpadami dotyczy pojawiania się wśród odpadów komunalnych 

odpadów, które nie są odpadami komunalnymi, nie są wytwarzane na terenie gospodarstw 

domowych, a są to odpady wytwarzane na cmentarzach. Pan Wójt zwrócił uwagę, że masowe 

umieszczanie w pojemnikach, czy kubłach odpadów wytwarzanych na cmentarzach  może 

spowodować bardzo istotny wzrost cen, nie tylko ze względu na to, że tych odpadów jest dużo 

więcej, ale również ze względu na kody, które są inne na tego typu odpady, a takich w umowie 

nie ma. Zgodnie z ustawą Gmina nie odbiera odpadów cmentarnych, są to odpady wytwarzane 

na obiektach niezamieszkałych, problem jaki się pojawił dotyczy niewywożenia odpadów prze 

zarządcę cmentarzy. Pan Wójt wyraził nadzieję, że ten problem uda się rozwiązać, dodał iż ma 

kilka propozycji dla zarządców, których zaprasza na rozmowy. Jeżeli zarządcy sami się nie 

zgłoszą, wówczas będą wzywani na rozmowy. Kwoty za odbiór odpadów są zależne od ich 

ilości, w związku z czym wzrost ilości odpadów będzie skutkował wzrostem cen, co będzie się 

przekładać na koszt jaki będą ponosić mieszkańcy, a w tej chwili opłata jest najniższa                            

w stosunku do innych gmin. Pan Wójt zaapelował do mieszkańców, żeby rozsądnie 

gospodarowali odpadami. Pan Wójt powiedział, iż w minionym okresie zajmował się również 

edukacją, było zakończenie roku szkolnego, niemniej jednak nie zaprzestało to prac 

związanych ze szkołami, masowo trwają remonty, które potrwają na pewno do końca wakacji, 

a być może nawet wykroczą poza ten okres.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt piąty 

porządku obrad za wyczerpany. Pan Przewodniczący poprosił, aby wszystkie osoby, które będą 

zabierać głos na dzisiejszej sesji podchodziły do wolnego stanowiska z mikrofonami i z tego 

miejsca zabierały głos.  

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przedstawienie tego tematu poprosił Panią Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na ostatniej sesji podjęto uchwały: 

- Uchwała Nr XXIX/235/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie 

przyjęcia Apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w związku z pracami Komisji 

Europejskiej nad „Unijną strategią na rzecz bioróżnorodności 2030 r. Przywracanie 
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przyrody do naszego życia – uchwała została przesłana do Marszałka Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej, Marszałka Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, Prezesa Rady 

Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej, Ministra Klimatu i Środowiska, 

- Uchwała Nr XXIX/236/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie 

przyjęcia regulaminu korzystania z placu zabaw i siłowni plenerowej w Rakszawie, 

przysiółek Basakówka – uchwała została przesłana do Dziennika Urzędowego 

Województwa Podkarpackiego, niemniej jednak Wojewoda Podkarpacki stwierdził 

nieważność zapisów § 9 ust. 7, 8, i 9, cała treść rozstrzygnięcia nadzorczego została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego pod poz. 2209, 

- Uchwała Nr XXIX/237/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Czarna                            

w sprawie powierzenia Gminie Rakszawa w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

w miejscowości Zalesie w Gminie Czarna – uchwała została przekazana do Gminy 

Czarna,  

- Uchwała Nr XXIX/238/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021 – uchwała w trakcie realizacji, 

- Uchwała Nr XXIX/239/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie 

uchylenia uchwały Nr XXIII/194/20 Rady Gminy w Rakszawie z dnia 21 grudnia 2020 

roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 

– 2031 – uchwała w trakcie realizacji. 

Pan Wójt powiedział, iż uchylenie przepisów dotyczących Regulaminu korzystania z placu 

zabaw nie oznacza, że Wojewoda soi na stanowisku, iż na placu zabaw wolno śmiecić, wolno 

go niszczyć i wolno do niego wprowadzać zwierzęta, od tego są przepisy powszechnie 

obowiązujące, które mieszkańcy powinni znać. Pan Wójt powiedział, iż nie zaszkodziłoby 

mieszkańcom o tym  przypomnieć. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt szósty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią J. Wiśniowska                         

– Dyrektora Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół i Przedszkola. 

Pani J. Wiśniowska powiedziała, iż zgodnie zapisami Karty nauczyciela do kompetencji Rady 

Gminy należy określenie zasad obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycieli, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w jednostkach oświatowych tj. dyrektorów i wicedyrektorów. Rada Gminy 

Rakszawa wypełniła ten obowiązek na posiedzeniu w dniu 26 lipca 2018 r. Jednak ostatnie 

liczne zmiany prawa oświatowego, a także zmiany organizacyjne, które nastąpiły                                    

w jednostkach oświatowych Gminy Rakszawa wskazują konieczność podjęcia nowej uchwały 

regulującej przedmiotowe kwestie. Nowe regulacje zaproponowane w niniejszej uchwale 

dotyczą obniżki pensum dla dyrektora i wicedyrektora Zespołu Szkoły Podstawowej                                   

i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka w Rakszawie. Przekształcenie Szkoły Podstawowej 

w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka w Rakszawie poprzez 

utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych                         

i opiekuńczych, a także liczne remonty przeprowadzane w budynkach, w których ma siedzibę 

Zespół nakłada na dyrektora i wicedyrektora wiele dodatkowych obowiązków. W związku                  

z powyższym zasadne jest podjęcie nowej uchwały w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/240/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie określenia zasad udzielania                

i rozmiaru obniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą „Publiczny Żłobek 

w Rakszawie”. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią                          

J. Wiśniowska – Dyrektora Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół i Przedszkola. 

Pani J. Wiśniowska powiedziała, iż zgodnie z zapisami ustawy roku o opiece nad dziećmi                     

w wieku do lat 3 jednostki samorządu terytorialnego mogą tworzyć i prowadzić żłobek, Gmina 

Rakszawa otrzymała wsparcie finansowe na realizację tego zadania, utworzenie żłobka 

umożliwi zapewnienie opieki dzieciom do lat 3 z Gminy Rakszawa i okolic, a to z kolei 

przełoży się na szybszy powrót tych rodziców do pracy. Pani Dyrektor powiedziała, że uchwała 

tworząca żłobek ustala również jego Statut, który określa cele i zadania żłobka oraz sposób ich 

realizacji, określa organizację żłobka, warunki przyjmowania dzieci, określa zasady ustalania 

opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobku oraz za pobyt i wyżywienie w razie nieobecności 

dziecka w żłobku. Statut określa zasady udziału rodziców w zajęciach prowadzonych w żłobku,  

Na podstawie tej uchwały żłobek zostanie wpisany do Rejestru żłobków, który prowadzi Wójt 

Gminy Rakszawa, na podstawie Statutu zostanie także wyłoniony dyrektor tej placówki, 

później dyrektor będzie mógł dobierać kadrę, która będzie w pracować w żłobku. Pani                            

J. Wiśniowska powiedziała, iż żłobek rozpocznie swoja działalność od 1 stycznia 2022 r., 

uchwała wywołuje skutki finansowe, środki będą zabezpieczone w budżecie roku 2022.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą „Publiczny Żłobek w Rakszawie”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/241/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie utworzenia jednostki 
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budżetowej pod nazwą „Publiczny Żłobek w Rakszawie”, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka w Rakszawie poprzez utworzenie 

dodatkowej lokalizacji szkoły. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Panią J. Wiśniowska – Dyrektora Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół                            

i Przedszkola. 

Pani J. Wiśniowska powiedziała, iż wcześniej została podjęta uchwała tzw. zamiarowa                           

o przekształceniu Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1                    

w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji. Gmina Rakszawa rozpoczynając 

procedurę przekształcenia Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

Nr 1 im. Janusza Korczaka w Rakszawie, wypełniła warunki zawarte w cytowanym powyżej 

art. 89 ustawy Prawo oświatowe poprzez podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 

Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka 

w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji szkoły, następnie przekazano 

Podkarpackiemu Kuratorowi Oświaty w Rzeszowie zawiadomienia o zamiarze przekształcenia 

Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka 

w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji szkoły wraz z podjętą uchwałą oraz 

wnioskiem o wydanie opinii w przedmiotowej sprawie. Podkarpacki Kurator Oświaty                                

w Rzeszowie wyraził pozytywną opinię w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka                          

w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji szkoły. Zawiadomiono rodziców 

uczniów o zamiarze przekształcenia Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej                     

i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej 

lokalizacji szkoły. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. 

Janusza Korczaka w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji szkoły 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/242/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Zespole Szkoły Podstawowej i Przedszkola Nr 1 im. Janusza Korczaka                        

w Rakszawie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji szkoły, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rakszawa 
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na lata 2021-2024”. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż temat ten był omawiany na posiedzeniu Komisji, Gmina już ponad 20 

lat jest w posiadaniu obiektu zabytkowego, jest to Karczma na Rąbanym Gościńcu, ostatnio na 

miejscu był Wojewódzki Konserwator Zabytków, wizyta związana z podjęciem przez Gminę 

działań zmierzających nawet do likwidacji tego obiektu, na co Konserwator wprost powiedział, 

że takiej możliwości niema, zarzucił Gminie iż przez ostatnie kilkanaście lat obiekt jest 

zaniedbany i niezabezpieczony. Pan Wójt powiedział, iż doszło nawet do kradzieży, 

przywłaszczenia ruchomych części, chodzi o wyposażenie, które jeszcze kilkanaście lat temu 

było udokumentowane przez Konserwatora Zabytków, w tym przypadku Konserwator 

sugerował postępowanie karne. Pan Wójt powiedział, iż trwają rozmowy z Konserwatorem, 

który rozumie, że ten obiekt nie został zniszczony w ciągu ostatnich dwóch lat, tylko wcześniej, 

dodał iż będzie negocjował co z tym obiektem zrobić, a także jak odzyskać zaginione mienie. 

Pan Wójt poinformował zebranych, iż wystąpił do Konserwatora Zabytków o możliwość 

wykonania inwentaryzacji tego obiektu i sprawdzenia jego stanu technicznego, który zdaniem 

Pana Wójta jest fatalny, natomiast zdaniem Konserwatora stan obiektu daje możliwość jego 

odtworzenia.   

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Pan S. Piersiak zapytał, czy nie była rozważana możliwość oddania tego obiektu do skansenu, 

takie rzeczy się dzieją, jest prężnie działający Skansen w Kolbuszowej. 

Pan Wójt powiedział, iż takie rozmowy były podjęte, nie tylko z Kolbuszową, ale również                     

z innymi skansenami, czy muzeami, prosili o zdjęcia, niestety po przesłaniu zdjęć kontakt się 

urywał, tylko jeden był zainteresowany wykonaniem inwentaryzacji obiektu i po sporządzeniu 

dokumentacji wybudowaliby sobie taką u siebie, gdyż nieopłacalnym jest przewiezienie                         

i odtworzenie obiektu, który można powiedzieć jest w stanie agonalnym. Na tej podstawie 

Gmina wystąpiła do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o możliwość wykreślenia                          

i zgodę na wyburzenie tego obiektu, co spotkało się z bardzo mocną odmową i zarzutem                         

o niedbaniu o obiekt przez ostatnie kilkanaście lat. Pan Wójt powiedział, iż brak jest także 

zgody na wyburzenie części obiektów gospodarczych znajdujących się za Karczmą, gdzie 

trudno rozpoznać co to było, ale tu również jest wstępna propozycja odbudowy tych budynków.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rakszawa na lata 2021-2024”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/243/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie przyjęcia „Programu Opieki 

nad Zabytkami Gminy Rakszawa na lata 2021-2024”, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza 

wyborczego. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w związku z tragicznymi zdarzeniami zaszła konieczność 

zorganizowania wyborów sołtysów, osoby które odeszły trudno będzie zastąpić, niemniej 
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jednak trzeba mieć nadzieję, że znajdą się osoby chętne do podjęcia się tego zadania. Pan Wójt 

powiedział, iż kalendarz wyborczy został opracowany, jeżeli Rada podejmie uchwałę, to w dniu 

jutrzejszym zostanie podany do publicznej wiadomości. Wybory zostały zaplanowane na dzień 

25 lipca, składy komisji wyborczych zostały zaproponowane na posiedzeniu w dniu 

wczorajszym.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Pan S. Piersiak zaproponował, aby ten kalendarz w formie papierowej rozwiesić na tablicach 

ogłoszeń.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Pani Sekretarz odnosząc się do wypowiedzi Pana S. Piersiak powiedziała, iż w § 7 uchwały 

zostało zapisane, że uchwała podlega publikacji w BIP i na tablicach ogłoszeń w Urzędzie 

Gminy Rakszawa oraz na terenie sołectw Wydrze i Węgliska. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza wyborczego 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/244/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów 

oraz ustalenia kalendarza wyborczego, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt jedenasty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż projekt uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji, 

chodzi tu o nieruchomość położoną w miejscowości Rakszawa, jest związana z programem 

ustalenia sieci dróg wewnętrznych na terenie Gminy Rakszawa, aby można było wszystko 

uporządkować i żeby można było wprowadzić system wywozu odpadów w oparciu o drogi 

publiczne, spełniające pewne kryteria, czyli szerokość minimum 4,5 – 5m. Pan Wójt 

przypomniał, iż na poprzednich sesjach przejmowane były inne drogi, dodał że do końca 

trwania kadencji takie czynności będą podejmowane, żeby jak najwięcej dróg uregulować 

zarówno prawnie, jak i geodezyjnie.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/245/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  
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w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt dwunasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż tak jak mówił na wczorajszej Komisji, jeżeli Gmina chce inwestować, 

to musi mieć środki, dzisiaj podejmowana będzie kolejna zmiana do budżetu, jeżeli uchwała 

zostanie podjęta, to w dniu dzisiejszy kwota przeznaczona na inwestycje przekroczy 

10.000.000,00 zł, dodał że w dużej mierze są to środki zewnętrzne, ale żeby móc je pozyskiwać 

trzeba mieć środki własne, a te pochodzą z podatków, które w naszej Gminie od kilku lat nie 

były podnoszone, a środki można pozyskiwać także ze sprzedaży nieruchomości. Działki 

przeznaczane do sprzedaży są wcześniej przygotowywane, uzyskują warunki zabudowy                        

i działki są sprzedawane jako potencjalnie budowlane. Nieruchomość o której mowa w uchwale 

podzielona jest na 12 działek o powierzchni około 0,11 – 0,12 ha. Pan Wójt poprosił Radę                     

o wyrażenie zgody na sprzedaż wspomnianych działek.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/246/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie uznał 

punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych do gminnego zasobu nieruchomości. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała również jest związana z programem uregulowania dróg na 

terenie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych do gminnego zasobu 

nieruchomości 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  
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„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/247/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie nieruchomości gruntowych do gminnego zasobu nieruchomości, odczytał jej treść,                 

a następnie uznał punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 czerwca 2021 r. do 31 lipca 2021 r. 

z terenu Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż dopłata do taryfy oczyszczania ścieków jest stałym punktem obrad, 

obowiązująca na dzień dzisiejszy taryfa z mocy zatwierdzenia obowiązywała do końca maja, 

nowa taryfa nie została zatwierdzona przez Dyrektora Regionalnego Gospodarki Wodnej 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, a informacja jaka przyszła wskazuje, że 

procedura rozpoznawania dokumentacji związanej z zatwierdzeniem taryfy przedłużona jest do 

7 lipca. Gmina nie może zostawić mieszkańców bez dopłaty, sytuacja jest taka, że 

dotychczasowa taryfa powinna przestać obowiązywać, a nowa nie została zatwierdzona, 

niemniej jednak system funkcjonuje na dotychczasowej taryfie i tak będzie do chwili 

zatwierdzenia nowej taryfy, w związku z czym dzisiaj podejmowana jest uchwała o dopłatach. 

Pan Wójt wyraził nadzieję, że Regionalna Izba Obrachunkowa kontrolując tę uchwałę 

przychyli się do wniosku Gminy, aby można było dopłacić do odbioru ścieków. Cena wody              

w Rakszawie, jest zaskakująco niska, a jest to woda źródlana, natomiast ze względu na brak 

własnej oczyszczalni ścieków cena ścieków jest dość wysoka, dlatego też stosowana jest 

dopłata. Pan Wójt wyraził nadzieję, że taryfy zostaną zatwierdzone, a dopłaty utrzymane, gdyż 

w przeciwnym razie mieszkańcy na okres czerwca i lipca mieszkańcy zostaną pozbawieni 

dopłat, a to zaskutkuje wzrostem kosztów przełożonych na mieszkańca. W związku z dopłatami 

co roku z budżetu wydatkowana jest kwota około 500.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania 

ścieków w okresie od 1 czerwca 2021 r. do 31 lipca 2021 r. z terenu Gminy Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/248/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej 

grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 czerwca 

2021 r. do 31 lipca 2021 r. z terenu Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków i przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Pan Przewodniczący                  

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż nowy Regulamin jest odpowiedzią na wezwania kierowane w stosunku 

do Gminy Rakszawa, zmiana jest bardziej nowoczesna i przejrzysta, jeżeli chodzi o możliwość 

inwestowania na terenach do tej pory jeszcze niezagospodarowanych, daje większe możliwości 

mieszkańcom, niż deweloperom, istnieje możliwość samodzielnego wybudowania odcinka 

sieci i późniejszego starania się o zwrot kosztów. Ten Regulamin chroni interesy zwykłych 

mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków i przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/249/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków i przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt szesnasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Państwowemu Gospodarstwu Wodnemu Wody Polskie – Zarządowi Zlewni w Krośnie. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż każdy wie, gdzie są stawy przy drodze powiatowej, przy skrzyżowaniu 

w kierunku Rąbanego i Brzózy, w tej chwili doszło do porozumienia z Polskimi Wodami                       

i wspólnie na mocy zawartego porozumienia będzie wykonana regulacja linii brzegowej 

pierwszego stawu od strony drogi do Brzózy, wykonane będzie zabezpieczenie grobli, 

zabezpieczenie mnicha, wyznaczone będą zasady utrzymania tego obiektu i terenu wokoło, 

stworzone tam będzie miejsce rekreacyjne, z którego każdy będzie mógł skorzystać. Pan Wójt 

powiedział, iż otrzymał ustne zapewnienie, że potoki Fabryczny i Młynówka na terenie Gminy 

będą konserwowane co roku, w całości. Pan Wójt wyraził nadzieję, że ta obietnica będzie 

zrealizowana.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Państwowemu Gospodarstwu 

Wodnemu Wody Polskie – Zarządowi Zlewni w Krośnie 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/250/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Państwowemu Gospodarstwu Wodnemu Wody Polskie – 

Zarządowi Zlewni w Krośnie, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt siedemnasty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała dotyczy Centrum Rakszawy, odcinka drogi powiatowej od 

sklepu ogrodniczego do GOKiC, jest tam poważny problem zagospodarowania wody z drogi 

powiatowej, ta woda częściowo zalewa sąsiednie nieruchomości, problem nie został 

rozwiązany przy przebudowie tej drogi. Pan Wójt powiedział, iż wspólnie z Zarządem Dróg 

Powiatowych podjęli decyzję o przebudowie odcinka chodnika od Ośrodka Kultury do wjazdu 

do Browaru Van Pur, tak aby wykonać odwodnienie tej  drogi, żeby woda nie zalewała posesji 

położonej poniżej korony drogi. Pan Wójt powiedział, iż większą część kosztów pokryje Zarząd 

Dróg Powiatowych, Gmina dokłada się w mniejszej, ale równie ważnej części. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/251/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej treść, a następnie uznał 

punkt osiemnasty porządku obrad za wyczerpany. Pan Przewodniczący ogłosił kilka minut 

przerwy. 

 

Ad. 19 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i przeszedł do realizacji punktu 

dziewiętnastego porządku obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w uchwałę wkradł się mały błąd matematyczny, kredyt to kwota 

3.270.000,00 zł, w pozostałych punktach kwoty są prawidłowe, dodał iż kredyt jest niezbędny 

do wykonywania zadań zapisanych w budżecie.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/252/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt dziewiętnasty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1. Zwiększenie dochodów bieżących w kwocie 20.701,64 zł z tego:  

 z tytułu rozliczeń z poprzedniego roku dotacji przekazanej na prefinansowanie zadania 

realizowane przez OSP Węgliska  kwota 11.701,64 zł; 

 środki otrzymane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w ramach programu „Czyste powietrze” gminie kwota 9.000, zł. 

2. Zmniejszenie dochodów majątkowych z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg                         

w związku z końcowym rozliczeniem zadania o kwotę 274.338,00 zł; 

3. Zwiększenie wydatków budżetu o kwotę 560.701,64 zł, w tym: 

 wydatki bieżące  20.701,64 zł w tym: na zadania związane z bieżącym utrzymaniem 

OSP (Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne) oraz na wkład własny dla OSP 

Rakszawa Kąty zadania związane z zakupem wyposażenia i umundurowania w ramach 

środków pozyskanych z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji , Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych  oraz 

Funduszu Składkowego Ubezpieczenia Społecznego Rolników (łączna kwota                    

491,04 zł) oraz na organizację punktu konsultacyjnego w gminie ze środków                                 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 9.000 zł. 

 wydatki majątkowe 540.000,00 zł  z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na 

zadania pn. ”Przebudowa budynku szkoły wraz z zakupem wyposażenia”(rozdział 

80130 Szkoły Zawodowe) oraz "Budowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 

Nr 2 w Rakszawie” ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach 

programu „Sportowa Polska-Program Rozwoju lokalnej infrastruktury sportowej 

(Rozdział 92601 Obiekty sportowe). 

4. Dokonuje się przeniesienia wydatków jak w Tabeli Nr 3 do uchwały. 

 w dziale 600 Transport i łączność w rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe 

wprowadza się pomoc finansową  dla powiatu łańcuckiego na zadanie „Przebudowa 

odcinka drogi powiatowej nr 1368R Trzeboś -Rakszawa-Basakówka od km 12+348 do 

km 12+432 w zakresie odwodnienia” z zadania środki zostaną przeniesione z zadania 

„Projekt parkingu z odwodnieniem koło GOKIC” w rozdziale 70005 Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami kwota 20.000,00zł; 

 w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo w Rozdziale Melioracje wodne wprowadza się 

wydatki majątkowe i dotację celową dla Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
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Polskie na realizację robót wynikających ze zleceń w ocenie 5-krotności BTK2 

zbiornika nośnego Rakszawa I w miejscowości Rakszawa w ramach zadania pn. 

„Zagospodarowanie terenu wokół stawów działki nr 4544/2, 4544/3 z rozdziału 70005 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami kwota 70.000,00zł; 

 Oszczędności uzyskane po realizacji zadań inwestycyjnych oraz weryfikacja wydatków 

bieżących pozwala przeznaczyć uzyskane środki na kontynuację zadań  pn. 

”Przebudowa sieci kanalizacji sanitarnej, wodociągowej i deszczowej w miejscowości 

Rakszawa ZSTG” , na wkład własny na realizację programu „Posiłek w domu                               

i w szkole” (rozdział 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne), a także na wydatki 

związane z realizacją ich statutowych zadań w ramach zadania pn.” Zaspokojenie 

potrzeb rekreacyjnych społeczności Sołectwa Rakszawa Dolna poprzez stworzenie 

strefy relaksu” koszty bieżącej obsługi urzędu. 

5. Wprowadzenie do budżetu wydatków skutkuje zwiększeniem deficytu budżetu 2021 r. 

o kwotę 540.000,00 zł. Źródła finansowania zwiększonego deficytu określa § 2 projektu 

uchwały.  

Deficyt budżetu po zmianach wynosi 7.653.305,85 zł i będzie finansowany z kredytu 

długoterminowego 2.870.000,00 zł. 

Zwiększono przychody z kredytu długoterminowego przeznaczonego na finansowanie deficytu 

o kwotę 540.000,00  zł. 

Zestawienie zmian w zakresie przychodów budżetu związanych z finansowaniem deficytu oraz 

rozchodów budżetu zawiera Tabela Nr 4 do projektu uchwały. 

W § 4 projektu uchwały zwiększono limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów o kwotę 

540.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Pan Wójt powiedział, iż w uchwale są środki jakie udało się pozyskać dla sołectwa Rakszawa 

Dolna na ”Zaspokojenie potrzeb rekreacyjnych społeczności Sołectwa Rakszawa Dolna 

poprzez stworzenie strefy relaksu”, sołectwo znalazło się na 12 miejscu listy rankingowej, są 

też środki na wyposażenie kuchni dla Szkoły Podstawowej Nr 1, dodał iż łączna kwota 

inwestycji dla Szkoły Podstawowej Nr 1 łącznie z dostosowaniem ZSTG i żłobkiem, to już 

ponad 3.500.000,00 zł. Brak odwodnienia i niesprawna kotłownia w Szkole Podstawowej Nr 2 

to kolejne 300.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/253/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie wprowadzenia zmian                              

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

dwudziesty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 21 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego pierwszego 

porządku obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Panią Skarbnik. 
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Pani Skarbnik powiedziała, iż w związku ze zmianą budżetu w tym zwiększeniem wydatków 

majątkowych o kwotę 540.000,00 zł na realizowane inwestycje, zwiększono deficyt budżetu 

do kwoty 7.653.305,85 zł, deficyt ten podlega finansowaniu z długoterminowego kredytu 

bankowego, w związku z czym zaszła konieczność zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

W latach 2027 – 2031 dokonano zmiany prognozy budżetu zmniejszając wydatki budżetu,                     

w tym wydatki majątkowe, a nadwyżkę budżetu przeznaczono na spłaty zobowiązań z tytułu 

zaciągniętego kredytu bankowego. W latach 2021 – 2031 Gmina spełnia wskaźnik spłaty 

zobowiązań określony w ustawie o finansach publicznych. Pani Skarbnik powiedziała, iż nie 

wprowadzono zmian w wykazie przedsięwzięć.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/254/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 - 2031, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

dwudziesty pierwszy porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 22 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego drugiego porządku 

obrad tj. przedstawienia Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2020 rok oraz debata. 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, iż Raport o stanie Gminy przygotował osobiście, w niektórych aspektach 

odnosił się do lat ubiegłych, a także do roku bieżącego, dodał że Raport został nieco 

zmodyfikowany i zawarta w nim jest także ocena jednostek. Pan Wójt omówił Raport o stanie 

Gminy Rakszawa za 2020 rok (treść Raportu dołączona do protokołu i dostępna w biurze Rady 

Gminy). Na zakończenie omawiania Raportu Pan Wójt w oparciu o obowiązujące przepisy 

zaproponował Radzie Gminy zorganizowanie konkursu na dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury i Czytelnictwa, a w związku z orzeczeniem Trybunału Konstytucyjnego 

uniemożliwiającym tymczasowe powierzanie takich stanowisk osobom do tej pory je 

pełniącym zaproponował powołanie osoby, która pełniłaby obowiązki dyrektora. Pan Wójt 

powiedział, „z racji tego, że Pani Dyrektor jest cennym dla mnie pracownikiem proponuję takie 

rozwiązanie Radzie, a w konsekwencji również Pani Dyrektor, że do czasu przeprowadzenia 

konkursu na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, tak aby wszystko było zrobione zgodnie                

z przepisami proponuję Pani Dyrektor stanowisko Zastępcy Wójta”. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi za przedstawienie Raportu, a jako 

nauczyciel podziękował za to, że przyjrzał się szkołom, zauważył zaniedbania i nie szczędzi 

pieniędzy aby się z tym wszystkim uporać, dodał iż Pan Wójt wielokrotnie mówił, że na 

dzieciach oszczędzał nie będzie. Pan Przewodniczący otworzył dyskusję nad Raportem. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż dzisiaj wysłuchała, a wcześniej zapoznała się                           

z Raportem, który radni otrzymali znacznie wcześniej, powiedziała że rok 2020 był rokiem dla 

wszystkich bardzo trudnym, niemniej jednak Wójt Gminy Rakszawa poradził sobie z tym 

problemem w sposób imponujący, to należy przyznać. Radni spotkali się z nowymi formami 

współpracy, kontaktowali się przez elektroniczne środki komunikacyjne, a sesje odbywały się 
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w formie online, mimo tych utrudnień wszystkie zaplanowane zadania zostały wykonane, 

budżet na bieżąco był modyfikowany i realizowany. Pani radna wyraziła swoje uznanie. 

Pani A. Rzepka – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa powiedziała, „jest mi 

bardzo przykro, że dzisiaj dopiero dowiedziałam się o swojej sytuacji zatrudnienia tutaj na sesji, 

nie było to podejmowane we wcześniejszych rozmowach, jakoś ze mną nikt nie rozmawiał                 

w tym temacie, dzisiaj jestem po prostu zaskoczona, że padły takie tematy, że nie będę pełnić 

funkcji Dyrektora Ośrodka Kultury”. Pani Dyrektor odnosząc się do przedstawionego Raportu 

powiedziała, iż zarówno Ona, jak i pracownicy Ośrodka Kultury w jego działalność „wkładają 

całe swoje serce” i do końca nie mogą się zgodzić z tymi słowami, jeżeli chodzi o współpracę 

ze szkołami, której Pan Wójt się przyglądnie, przypomniała iż prosiła o spotkanie z Panem 

Wójtem i dyrektorami szkół, żeby przedyskutować, jakie są oczekiwania odnośnie tej 

współpracy, niemniej jednak do tej pory takiego spotkania nie było. W 2019 roku z inicjatywy 

Pani Dyrektor takie spotkanie się odbyło, było ono krótkie, Pani Dyrektor przedstawiła swoją 

propozycję, w jaki sposób współpraca miałaby się odbywać, nie było jednak do tego 

odniesienia. Pani A. Rzepka powiedziała, iż jak wszyscy wiedzą rok 2020 był bardzo trudnym 

rokiem, w związku z pandemią współpraca ze szkołami nie mogła się odbywać tak, jak by się 

chciało, nie wszędzie do szkół byli wpuszczani instruktorzy, takie były wytyczne, a wskazówki 

dyrektorów były m.in. takie, aby nie łączyć w grupach dzieci z różnych klas. W organizowane 

konkursy włączało się wiele szkół i wielu uczniów. Pani Dyrektor odnośnie ostatniego 

poruszonego tematu, dotyczącego Jej zatrudnienia powiedziała, iż jest Jej bardzo przykro, że 

dowiedziała się o tym na sesji.  

Pan Wójt powiedział, iż temat zmiany ustawy był omawiany z Panią Dyrektor przez 

poprzedniego Wójta, była nawet korespondencja w tym temacie, ponadto rok czy półtora roku 

temu podczas przeprowadzonej w GOKiC kontroli również była poruszana kwestia zmiany 

ustawy, w związku z czym potrzebne jest przystosowanie GOKiC do obowiązujących 

przepisów, poruszana była także kwestia kadencyjności, od tamtej chwili minęło około półtora 

roku, w związku z czym był czas żeby się przygotować, w marcu tego roku Pan Wójt odbył 

spotkanie z kadrowym Urzędu oraz kadrową GOKiC i rozmowa była właśnie na temat 

kadencyjności. Pan Wójt powiedział, iż temat ten poruszył na sesji, gdyż z Panią Dyrektor nie 

są w stanie się dogadać, na komisji było sprawozdanie, Pan Wójt prosił wówczas o pewne 

wyjaśnienia, których do tej pory nie otrzymał. Pan Wójt powiedział, iż chcąc uniknąć sporów      

i niepotrzebnych dyskusji, związanych z „dzieleniem Rakszawy”, aby rozwiązać problem 

prawny, gdzie jest „umowa dorozumiana” wspólnie z kadrowymi rozmawiał i analizował 

dokumenty i braki dokumentacyjne związane z pracą dyrektora, które są oszałamiające, pewne 

sprawy nie zostały dopilnowane już kilkanaście lat temu, uwagi dotyczą zarówno ustalenia 

wynagrodzenia, jak i urlopu, czy godzin pracy dyrektora. Pan Wójt szukając rozwiązania złożył  

ofertę pracy dla Dyrektora GOK na stanowisku zastępcy wójta do czasu przygotowania 

konkursu, w którym Pani Dyrektor wystartuje, a taką nadzieję Pan Wójt wyraził, podkreślił iż 

Pani Dyrektor jest zbyt cennym pracownikiem, żeby go tracić. Pan Wójt powiedział, iż jest to 

idealne rozwiązanie, aby przerwać „konstrukcję prawną”, która powstała przez zaniedbanie, 

jakie powstało kilka lat temu, kiedy to po wejściu w życie ustawy wszystko powinno zostać 

rozwiązane, powinna zostać określona kadencyjność, już wtedy powinien być konkurs,                       

w związku z czym, aby nie kontynuować tej sytuacji Pan Wójt zaproponował rozwiązanie, 

także Radzie Gminy, która musi je zaakceptować i później w drugiej kolejności będzie na ten 

temat rozmawiał z Panią Dyrektor. Pan Wójt powiedział, iż w sposób oficjalny o tej propozycji 

mógł powiedzieć Radzie na formalnym spotkaniu, jakim jest sesja Rady. Pan Wójt powiedział, 

iż propozycja jaką złożył pozwoli na to, aby pracując wspólnie z Panią Dyrektor mogli 

opracować przyszłe zasady współpracy pomiędzy Wójtem, a Gminnym Ośrodkiem Kultury, 

pracując w roli zastępcy Pani Dyrektor będzie miała możliwość opracowania nowego Statutu 

Gminnego Ośrodka Kultury, a także spotkań z dyrektorami szkół i ustalenia zasad przyszłej 

współpracy między jednostkami. Pan Wójt powiedział, iż temat współpracy Wójta z Gminnym 
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Ośrodkiem Kultury jest poruszany w różnych miejscach, mówi się że nie mogą się dogadać 

dlatego też wyciąga rękę i proponuje współpracę na najwyższym możliwym poziomie, aby 

Rakszawa w końcu przestała być dzielona. Pan Wójt powiedział, iż propozycja jest taka, gdyż 

ustawa mówi, a Trybunał Konstytucyjny orzekł, że osoby którym skończyła się kadencja                    

nie mogą zostać na tym samym stanowisku, a bez konkursu na innym stanowisku urzędniczym 

nie może nikogo zatrudnić, natomiast zastępcę wójta może powołać bez konkursu dodał, iż 

zmiana nie musi nastąpić od dnia dzisiejszego, może to nastąpić jutro, bądź za tydzień, niemniej 

jednak nie chciałby tego odciągać w czasie. Pan Wójt powiedział, iż stanowisko, jakie 

proponuje nie uwłacza nikomu i pozwala na przeprowadzenie niezbędnych reform, wyraził 

nadzieję, że proponowana zmiana i reforma pozwolą na zakończenie „sporu” pomiędzy 

Wójtem, a GOK-iem, a Rada Gminy tę propozycję zaakceptuje.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż trwa debata nad Raportem, zapytał czy radni chcą 

jeszcze zabrać głos, w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu zamknął dyskusję, a następnie 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. Pan Przewodniczący ogłosił kilka minut 

przerwy. 

 

Ad. 23 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i przeszedł do realizacji punktu 

dwudziestego trzeciego porządku obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wójtowi 

gminy Rakszawa wotum zaufania. Pan Przewodniczący powiedział, iż wotum zaufania jest 

ustosunkowaniem się Rady Gminy do informacji przedstawionych przez Wójta w Raporcie                  

o stanie Gminy. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z zebranych chciałby zabrać 

głos. 

Pan Wójt zacytował byłego Prezydenta Miasta Rzeszowa Pana T. Ferenc „co miałem zrobić 

zrobiłem i  to musicie ocenić”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/255/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia wójtowi gminy 

Rakszawa wotum zaufania, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt dwudziesty trzeci 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 24 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego czwartego porządku 

obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2020 rok. Pan Przewodniczący 

zapoznał radnych z uchwałą nr 3/10/2021 z dnia 23 kwietnia 2021 r. Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Rakszawa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2020 rok, dodał 

iż pełna treść uchwały wraz z uzasadnieniem została dołączona do materiałów na dzisiejszą 

sesję. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej                                    

o przedstawienie opinii o wykonaniu budżetu Gminy za 2020 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż Komisja Rewizyjna pracowała na dwóch 

posiedzeniach, w dniach 20 i 31 maja 2021 roku, na których rozpatrywała sprawozdanie Wójta 
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Gminy Rakszawa z wykonania budżetu za 2020 rok, zapoznała się ze sprawozdaniami                               

i uwagami a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika i Wójta Gminy, treść całej opinii 

radni mają dołączoną do materiałów na dzisiejszą sesję. Komisja Rewizyjna w trakcie prac nie 

wniosła uwag do sprawozdania z wykonania budżetu  i rekomenduje o podjęcie uchwały jak              

w proponowanym brzmieniu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą 

zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2020 rok 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/256/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2020 rok, odczytał 

jej treść, a następnie uznał punkt dwudziesty czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 25 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego piątego porządku 

obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2020 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa. Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej                                          

o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                  

w Rakszawie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Rakszawa za 2020 rok: 

„Komisja Rewizyjna Rady Gminy Rakszawa wnioskuje o udzielenie absolutorium dla Wójta 

Gminy za rok 2020.  

Na podstawie art.18 a ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym (Dz.U.                        

z 2020 r. poz.713z późn.zm.), art.270 ust.3 ustawy o finansach publicznych (Dz. U. z 2021 r 

poz.305)  

Komisja Rewizyjna Rady Gminy po rozpatrzeniu:  

1. Sprawozdania finansowego,  

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Rakszawa z wykonania budżetu za 2020 wraz z informacją 

o stanie mienia,  

3. Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2020 rok.  

Na posiedzeniach w dniach 20 i 31 maja 2021 r. Komisja Rewizyjna dokonała oceny wykonania 

budżetu i postanawia:  

1. Ocenić pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok,  

2. Wnioskować o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rakszawa za 2020 rok  

Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem głosów:  

Za udzieleniem absolutorium – 5 głosów  

Przeciwko udzieleniu absolutorium – 0 głosów  

Wstrzymujących się – 0 głosów”. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż wniosek który przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej wraz z opinią został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 

w tej sprawie wydała pozytywną opinię. Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych                           

z uchwałą Nr 3/32/2021 z dnia 9 czerwca 2021 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie, w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
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Gminy w Rakszawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rakszawa z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2020 r, dodał iż pełna treść uchwały wraz z uzasadnieniem została dołączona 

do materiałów na dzisiejszą sesję. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą 

zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium za 2020 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXX/257/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia absolutorium za 

2020 rok dla Wójta Gminy Rakszawa, po czym odczytał jej treść. Pan Przewodniczący 

pogratulował Panu Wójtowi uzyskania absolutorium za 2020 rok. 

Pan Wójt podziękował wszystkim za pracę i współpracę w 2020 roku, dodał iż w 2021 roku 

pracy będzie jeszcze więcej, wyraził nadzieję, że za rok w Gminie Rakszawa będzie jeszcze 

ładniej.  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dwudziesty piąty porządku obrad za wyczerpany, po 

czym ogłosił kilka minut przerwy. 

 

Ad. 26 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i przeszedł do realizacji punktu 

dwudziestego szóstego porządku obrad tj. wnioski i zapytania radnych, zapytał, czy radni chcą 

zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt dwudziesty szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 27 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego siódmego porządku 

obrad tj. sprawy różne. 

Pan J. Panek powiedział, iż ma jedną bardzo ważna i pilną sprawę, na ten temat rozmawiał już 

z Panem Wójtem i zna Jego stanowisko, niemniej jednak chciałby jeszcze przedstawić ją Radzie 

Gminy, sprawa dotyczy „wstydliwego problemu, jaki pojawił się w Rakszawie Dolnej, chodzi 

o czerwone banery, które zostały wywieszone”. Pan sołtys powiedział, iż problem o którym 

mówi dotyczy śmieci i czystości, a związany jest z wydatkami finansowymi, sugeruje się, aby 

śmieci z cmentarza zabierane były do domów, niemniej jednak te odpady nie powinny trafiać 

do odpadów odbieranych z gospodarstw domowych. Pan J. Panek zasugerował zorganizowanie 

spotkania, na którym zadecydowano by, w jaki sposób ten problem rozwiązać, odnośnie 

informacji Pana Wójta dotyczącej zwiększonej ilości śmieci z gospodarstw domowych 

powiedział, iż osobiście lubi zwiedzać Rakszawę i okoliczne lasy,  wystosowane apele odniosły 

taki skutek, że widoczne jest zmniejszenie się ilości dzikich wysypisk, prawdopodobnie 

zwiększona ilość śmieci z gospodarstw domowych spowodowana jest tym, że mieszkańcy 

przestają je wywozić na dzikie wysypiska. Pan sołtys ponownie zasugerował spotkanie w celu 

rozwiązania problemu z czerwonymi banerami, dodał iż te banery przynoszą wstyd sołectwu. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż z racji miejsca gdzie pracuje apeluje do mieszkańców, 

aby wykorzystywali opakowania wielokrotnego użytku, torby, wyparzone szklane pojemniki, 

w które w sklepie będzie można zapakować wędlinę, ser, czy inne w ten sposób pakowane 

produkty, można korzystać z papierowych toreb, żeby ograniczyć ilość foliowych opakowań. 

Pani radna zwróciła uwagę na poruszony wcześniej problem oszczędzania wody, powiedziała 
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że widzi ile osób podlewa grządki, a nie mając ani jednego pojemnika, w którym można by 

było zbierać deszczówkę, napełniają duże baseny, a później brakuje wody do picia, czy mycia. 

Pani M. Janas – Piwińska zaapelowała do mieszkańców, żeby zbierali deszczówkę, powiedziała 

że są programy z których można dostać dofinansowanie na takie przedsięwzięcie, wyraziła 

nadzieję, że Jej apel trafi do jak największej liczby osób.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z zebranych chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie, w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu uznał punkt dwudziesty siódmy porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 28 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXX sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 903 do godz. 1217.   
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